
 
Algemene Beschouwingen 
Uit te spreken door Jesse Jansen op donderdag 7 november 2024 
 
Voorzitter, 
 
In financieel zware tijden moeten we helder zijn over onze prioriteiten. 
Voor Progressief Bernheze betekent dit dat we ook met minder geld blijven 
werken aan een groener, gezonder en socialer Bernheze. Daarom willen 
we blijven investeren in belangrijke zaken, zoals het opknappen van 
gemeenschapshuizen, het bouwen van betaalbare woningen en goede 
zorg zonder wachtlijsten. 
 
Daarnaast willen we vaart maken om onze leefomgeving gezonder te 
maken. Dit betekent investeren in het vergroenen van onze dorpen, het 
aantrekkelijker maken van fietsen en wandelen, en een duurzame, 
gezonde landbouw. 
 
Maar we kunnen niet alles tegelijk doen. De gemeenteraad zal keuzes 
moeten maken, en de vraag is of dat met deze begroting goed kan. 
 
Voorzitter, 
 
Om keuzes te maken heeft de raad een goed inzicht nodig in de inkomsten 
en uitgaven van onze gemeente. De begroting zou dat inzicht moeten 
geven. Maar helaas doet deze begroting dat niet. Er staan maar liefst 22 
posten in waarvan de kosten worden verwacht, maar waarvan de hoogte 
nog onbekend is. 
 
TWEE-EN-TWINTIG keer wordt er voor 2025 geld begroot zonder dat er 
een duidelijk beeld is van de kosten. 
 
Eerst dacht ik dat dit misschien normaal was, iets wat bij de systematiek 
van gemeenten hoort. Maar na het bestuderen van de begrotingen van 
Oss en Maashorst blijkt dat niet zo te zijn. Die gemeenten durven wél een 
schatting te maken van wat elke post in 2025 gaat kosten. 
 
Daarom wil ik het college vragen: waarom is dit in Bernheze anders? Wat 
betekent het concreet dat aan deze posten geen budget gekoppeld wordt? 
En wat is het risico, dat we hier dan ook geen actie op ondernemen?  



 
 
 
Voorzitter, 
 
Het is toch vreemd dat we in Bernheze twee-en-twintig keer zeggen dat 
we iets willen doen, zonder hier een geldbedrag aan te koppelen. 
 
Wat betekent dit? Zijn we bang om een schatting te maken? Betekent dit 
dat we alleen actie ondernemen als het Rijk ons daarvoor betaalt? Of 
hebben we mooie plannen, maar ontbreekt het ons aan de financiële inzet 
om die waar te maken? Progressief Bernheze wil hier graag meer 
duidelijkheid over en zal daarom enkele van deze posten belichten om het 
college de kans te geven vandaag alsnog helderheid te verschaffen. 
 
Voorzitter, 
 
In de begroting besteedt het college terecht aandacht aan de gevolgen 
van de aanstaande sluiting van het Willibrordcentrum in Heeswijk-Dinther. 
Door deze sluiting moeten enkele verenigingen op zoek naar een nieuwe 
locatie. Progressief Bernheze wil dat de gemeente deze verenigingen 
actief ondersteunt. Gelukkig geeft het college in de begroting aan dit ook 
te willen doen. 
 
Echter, de begroting bevat op dit punt alleen woorden, terwijl er kennelijk 
ook kosten verwacht worden. Om deze verenigingen goed te helpen, is 
het belangrijk dat er ook daadwerkelijk geld beschikbaar wordt gesteld. 
Daarom daag ik de wethouder van gemeenschapshuizen graag uit om ons 
te informeren over de concrete mogelijkheden en hier een budget aan te 
koppelen. 
 
Voorzitter, 
 
Ook binnen het sociaal domein zien we veel goede voornemens in deze 
begroting. Er zijn plannen voor een tussenvoorziening voor jongeren, voor 
betere ondersteuning naar passend werk en voor een nieuw beleidsplan 
schuldhulpverlening. 
 
Deze verschillende plannen hebben twee dingen met elkaar gemeen. Ten 
eerste krijgen ze de volledige steun van Progressief Bernheze, want het 



 
is van groot belang dat we als gemeente oog houden voor inwoners die 
hulp nodig hebben. Ten tweede ontbreekt ook hier een concreet bedrag 
voor de uitvoering van deze belangrijke taken. 
 
Dus wethouders van welzijn, zorg en werk en inkomen: wat gaat u in 2025 
daadwerkelijk doen en welk budget hebt u nodig om snel aan de slag te 
kunnen? 
 
En, voorzitter, 
 
Een vraag aan de wethouder van verkeer mag vandaag natuurlijk niet 
ontbreken. Progressief Bernheze vindt het namelijk belangrijk dat fietsen 
en wandelen in onze gemeente aantrekkelijker worden als alternatief voor 
de auto. Ook de gemeente ondersteunt dit streven, zoals vastgelegd in de 
mobiliteitsvisie en het mobiliteitsplan. Maar in deze begroting lezen we 
hierover bijzonder weinig. Het college komt niet verder dan één post 
zonder bijbehorend budget. 
 
Dus vraagt Progressief Bernheze: hoe gaat uw college er al in 2025 voor 
zorgen dat de grootste knelpunten voor fietsers en wandelaars worden 
aangepakt? En zou het niet verstandig zijn hiervoor een passend budget 
beschikbaar te stellen om snel te kunnen handelen? Wij willen u straks 
graag helpen om een duit in het zakje te doen. 
 
Voorzitter, 
 
Om keuzes te kunnen maken, moet duidelijk zijn waar we wel en geen 
geld aan uitgeven. Deze begroting doet dat, naar de mening van 
Progressief Bernheze, onvoldoende. Zeker op thema’s die voor ons 
belangrijk zijn en Bernheze groener, gezonder en socialer maken. Wij 
hopen dat het college hierin met de beantwoording van onze vragen meer 
helderheid kan geven. 
 
Tot slot, voorzitter, 
 
Laten we ons niet afleiden door de chaos in Den Haag. Laten we de 
gastvrije gemeente blijven die we voor iedereen willen zijn. 
 
Dank u wel. 



 
 


